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Protokół Nr III/2018 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 7 grudnia 2018 r.  
 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.00. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pan Edward 
Przytuła - Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska – Skarbnik Gminy, pan Adam 
Przybylski – radny powiatowy, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
sołtysi, publiczność jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały Nr III/14/18 - Nr III/25/18. Uchwały podjęto w 
głosowaniu jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Pani Halin Aly Amer i Pan Mirosław Kwapiński. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady III sesji Rady Gminy. 
Serdecznie powitał panie i panów radnych, władze gminy na czele z panem 
Wójtem Markiem Goździewskim, radnego powiatowego, panią Skarbnik, panią 
inspektor, kierowników jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół, sołtysów i 
publiczność. Odczytał proponowany porządek obrad sesji.  

Następnie pan Przewodniczący zapytał czy ktoś wnosi uwagi, propozycje do 
przedstawionego porządku obrad sesji.  

Propozycje zgłosił pan Wójt Goździewski. 

Pan Wójt Goździewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 
uchwały w sprawie nabycia działek w Konary – Kolonii nr ewid. 162 o pow. 0,0200 
ha i nr ewid. 163 o pow. 0,0400 ha z przeznaczeniem na wykonanie ujęcia wody. 
Sołectwo ma na wykup działek zabezpieczone środki w funduszu sołeckim i 
chcieliby działki wykupić jeszcze w tym roku, żeby wybudować ujęcie.  

Innych uwag i propozycji do porządku obrad nie wniesiono.  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie tego punktu do 
porządku obrad jako pkt. 12. Poddał pod głosowanie porządek obrad po 
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zmianach. 

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Porządek obrad został 
przyjęty.  

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
6. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2018 – 2032.  
7. Podatki i opłaty lokalne na 2019 r. 

a. Obniżenie ceny żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego, 
b. Określenie stawek podatku od nieruchomości,  
c. Określenie stawek podatku od środków transportowych, 
d.  Wprowadzenie zwolnień przedmiotowych od podatku od 

nieruchomości, 
e. Wprowadzenie zwolnień przedmiotowych w podatku od środków 

transportowych. 
8. Określenie wzorów formularzy deklaracji podatkowych dla Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 
9. Zatwierdzenie planu pracy Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie na 

2019 r.  
10. Wskazanie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy do wykonywania 

czynności z zakresu polecenia wyjazdu służbowego w stosunku do 
Przewodniczącego Rady.  

11. Wprowadzenia zmian w uchwale Nr XLVIII341/17 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia „Gminnego 
Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Klimontów na lata 2017 – 2020”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych.  
13. Wnioski, zapytania, informacje. 
14. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
15. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że do przyjęcia są cztery protokołu. 

Zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołów spisanych z obrad sesji Rady 
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Gminy w Klimontowie odbytych w dniu 17 października 2018 r., 8 listopada 

2018 r., 21 listopada 2018 r. i 28 listopada 2018 r. Uwag nie wniesiono. Pan 

Przewodniczący Rady poddał protokoły pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 

sesyjnym. 

 Trwają roboty termomodernizacyjne na budynku OSP w Klimontowie – 

wykonano elewację zewnętrzną i wymieniono okna, na budynku OPS – 

wykonany został dach, a kolejne prace będą wykonywane sukcesywnie. 

Rozstrzygnięto przetarg na część termomodernizacji budynku szkoły w 

Konarach. Wygrała firma KAROCEZA – wymieniany będzie dach. Natomiast 

unieważniony został przetarg w części dotyczącej termomodernizacji szkoły 

w Ossolinie, ponieważ kwota przetargu przekraczała środki zabezpieczone na 

ten cel w budżecie.  

 W trackie realizacji jest budowa świetlic w Zakrzowie, Pęchowie i Borku 

Klimontowskim. 

 W trakcie realizacji są Otwarte Strefy Aktywności w Ossolinie, Zakrzowie i 

Borku Klimontowskim.  

 Wybrany został oferent na budowę ławeczki niepodległości. Wygrała firma 

Elektro Alex sp. z o.o. za kwotę 23 999 zł. Do tego dojdą koszty instalacji 

eklektycznej. Łączna kwota zadania będzie w granicach 30 000 zł. Powstanie 

ona na deptaku przed Urzędem Gminy. Dofinansowanie będzie z 

Ministerstwa. 

 Rozpoczęte są prace drogowe w miejscowości Ułanowice Kolonia, Ossolinie i 

Byszówce. Niebawem zostaną te budowy dróg zakończone. Jeśli chodzi o 

pozostałe drogi – nie ma kompletnej dokumentacji na drogi mimo, że 

promesa była przyznana, ale dokumentacja jest dość skomplikowana. 

Pozostałe drogi Zakrzów, Pęchów i Nowa Wieś postaramy się zrobić w 

pierwszej kolejności w przyszłym roku  ze środków klęskowych.  

 Projekty. W trakcie uzupełnień jest wniosków do Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich do Klimontowa budynek mleczarni i w Ossolinie budynek 

świetlicy. Dostaliśmy dofinansowanie po 500 zł na każdy z tych budynków. Do 

Klimontowa na klub seniora i do Ossolina na świetlicę. Uzupełniane są 

dokumenty do świetlicy środowiskowej z Regionalnego Programu 
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Operacyjnego, którym objęty jest budynek mleczarni. Kwota też ponad 1000 

000 zł. Jest w trakcie negocjacji jeśli chodzi o zakres prac.  

 W trakcie przygotowania są dokumenty do rządowego programu „Maluch 

plus” na klimontowski żłobek dla dzieci. Planowane jest otwarcie żłobka w 

przyszłym roku w przedszkolu na parterze. Niebawem będzie wniosek 

składany o dofinansowanie. Wniosek będzie złożony na kwotę 500 000 zł. 

Dofinansowanie jest 80 % do remontów, działalności żłobka.  

 Gmina składała wniosek dotyczący infrastruktury sportowej na boisko LKSu. 

Jesteśmy w trakcie opracowywania dokumentacji. Wniosek obejmuje 

budowę boiska wielofunkcyjnego LKS i remont Orlika, bo niektóre elementy 

zużywają się i wymagają już remontu. Uzupełniana jest dokumentacja. 

Będziemy czekać na decyzję jeśli chodzi o przydział środków.  

 Planowane jest złożenie wniosku na oświetlenie uliczne ledowe. Zbierane są 

oferty na dokumentację, żeby móc się zorientować jakie będą koszty. 

Przygotowywany będzie takie wniosek na oświetlenie, żeby było ono tańsze. 

Myślę, że na kolejnych sesjach będę prosił Was, żeby jakieś pieniążki w 

budżecie zarezerwowali na ten cel. Myślę, że to będzie całe oświetlenie i do 

tego spróbujemy dołożyć jeszcze część farmy fotowoltaicznej, żeby można 

było tę energię też produkować i zużywać w miarę jak najtaniej.  

 Proszę radnych, sołtysów o przekazanie informacji o programie usuwania 

azbestu. Nabór wniosków jest do 15 stycznia, później będziemy składać 

wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.  

 Sprawy szkolne. Zaczęliśmy ankietyzację klas gimnazjalnych i ósmych klas 

szkoły podstawowej co do chęci utworzenia i uczęszczania do ogólniaka w 

budynku na ul. Zysmana po byłym gimnazjum. Jak będziemy mieli wyniki tych 

ankiet to dalej podejmiemy decyzję co dalej robić czy podejmować dalsze 

kroki w sprawie utworzenia liceum ogólnokształcącego w naszej gminie pod 

naszą opieką.  

 Złożyliśmy propozycje do Powiatu Sandomierskiego ofertę jako partner na 

przebudowę budynku szkoły w Olbierzowicach na DPS. Kwota jaką 

deklarowaliśmy to 3 600 000 zł. Jest to kwota, która jest przydzielona na cały 

powiat. Będziemy na pewno monitować w powiecie tę sprawę. Te środki ma 

przydzielone powiat i my jako partner możemy w tym uczestniczyć. Możemy 

spróbować zaaplikować na remont tego budynku.  

 Z Lokalnej Grupy Działania podpisaliśmy grant na 6 696 zł na program o 

nazwie ”Obrzędy i zwyczaje klimontowskie tradycją kultywowania świąt 

Bożego Narodzenia”. W ramach tego granta organizujemy za tydzień opłatek 

wigilijny w gimnazjum 15 grudnia o godz. 11-tej. Zapraszam wszystkich 

radnych, sołtysów, mieszkańców na opłatek gminny.  
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 Sprawy bieżące. Wystąpiliśmy z wnioskami o przyłącze energetyczne do 

budynków kontenerowych w Kroblicach, Dziewkowie, Ułanowiach, 

Przybysławicach i Rogaczu. Przystanki zostały zamówienie i będziemy chcieli, 

żeby firma je zamontowała jeszcze w tym roku. Jeśli się nie uda to montaż 

będzie troszeczkę później. Zamówione są słupy uliczne na oświetlenie przy 

drodze Nowa Wieś – Jurkowice. Niebawem będziemy to oświetlenie tam 

montować. Na spotkaniu w powiecie zgłosiłem wspólne inwestycje z 

powiatem: chodnik przy drodze powiatowej w Nowej Wsi i remont drogi 

Pęchów – Pęchowiec.  

 Sporawy grupy interwencyjnej. Zakończyliśmy ogrodzenie ujęcia wody w 

Grabinie, zamontowano słupki ogrodzeniowe w Kroblicach na boisku, 

rozpoczęto ogrodzenie ujęcia wody w Pęchowcu i Kępiu, gdzie założono płyty 

z funduszu. Zakupiono drzewo na budowę tablic i w części są one już po 

kompletowane i będą montowane w następnym tygodniu. Wyremontowany 

został generalnie most w Rybnicy koło młyna i siedziska na Orliku w 

Klimontowie. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Wójtowi za sprawozdanie i życzył 

powodzenia, żeby wszystkie te zadania zrealizować w przyszłych latach. 

Powiedział, że zawsze po tym punkcie były realizowane interpelacje, wnioski 

radnych. Niestety ten punkt po zmianie ustawy o samorządzie gminnym został 

usunięty. Poprosił, żeby wszystkie interpelacje radni składali do 

Przewodniczącego Rady a on będzie przekazywał do pana Wójta, który będzie 

odpowiadał pisemnie lub ewentualnie jak każdy pojawi się u niego na wizycie. 

  

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 

zmiany w budżecie jak i w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie 

gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych nie opiniowała zmian w 

budżecie pozostawiając to w gestii Komisji Budżetowej, ponieważ 80 % członków 

Komisji Społecznej to członkowie Komisji Budżetowej i przyjmujemy stanowisko 

Komisji Budżetowej.  
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Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie i 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

zmiany w budżecie i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pan Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/14/18 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu 

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Zapytał czy radni wnoszą 

uwagi do treści projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono. Poddał uchwałę pod 

głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/15/18 w sprawie w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Klimontów na lata 2018 - 2032.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu 

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

a).Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 

Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie jest za obniżeniem ceny 

skupu żyta o kwoty 43 zł za 1 dt.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa tak samo pozytywnie opiniuje obniżenie 

ceny żyta do kwoty 43 zł/q. 
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Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały w sprawie obniżenia ceny żyta do kwoty 43 zł. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje, choć tutaj nie było 

jednomyślności z uwagi na tragiczny czas w rolnictwie, bardzo niskie ceny 

produktów rolnych, owoców. Wiśnie zostały na drzewach, porzeczki podobnie. 

Jabłka po 0,10 zł, część oberwane, część nie. Jeśli chodzi o zboża ceny troszkę 

drgnęły, ale wydajność zbóż zwłaszcza jarych była mizerna. Dlatego nie było 

jednomyślności w tej sprawie.  

Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednomyślnie jest za 

obniżeniem ceny skupu żyta do 43 zł.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą zapytania, uwagi odnośnie 

projektu uchwały.  

Pan radny Bargiel zgodził się z wypowiedzią pana Rębacza. Powiedział, że to niby 

jest obniżka ale de facto jest to podwyżka o 1 zł w stosunku do roku obecnego. 

Jeśli ktoś ma 1 ha to jest to niewielka podwyżka, ale jak ktoś ma 10 ha top będzie 

większa podwyżka i zauważalna w budżecie domowym. Ten rok był fatalny w 

rolnictwie. Powiedział, że sam miał porzeczki, które zostały na krzakach. 

Powiedział, że przy głosowaniu trzeba się bardzo mocno zastanowić, bo wszędzie 

podwyżki. Poprosił o rozwagę nad wprowadzeniem tej podwyżki, tym bardziej, 

że od nowego roku prąd idzie w górę.  

Nikt inny nie zabrał głosu. Pan Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod 

głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/16/18 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na 2019 r.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

b). Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Po odczytaniu 

powiedział, że z tego co jest mu wiadomo w uchwale jest jedna zmiana. Dotyczy 

§ 1 pkt. 3 ppkt. a). od budynków mieszkalnych było 0,42 zł/m2, teraz jest 0,44 

zł/m2. Komisje w tym punkcie miały różne zdania. 



str. 8 

 

Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa po dyskusji, po przeanalizowaniu 

proponuje w punkcie podatek od budynków mieszkalnych 0,45 zł/m2. 

Przypomniał wszystkim, że to nie obejmuje płatników podatku rolnego. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa wnosi o podniesienie stawki podatku od 
budynków mieszkalnych lub ich części na 0,45 zł/m2. W pozostałej treści Komisja 
pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń, - Komisja Spraw Społecznych opiniuje pozytywnie poza w § 1 
pkt. 3 ppkt. a. Tutaj nie było jednomyślności. Niestety zostało przegłosowane 
stosunkiem głosów 4 do 3 na stawkę 0,50 zł. Dla mnie i dla trzech innych radnych 
jest to stawka zbyt wysoka. Praktycznie często są to osoby bez żadnych 
dochodów.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje tak jak jest w 
uchwale 0,44 zł.  

Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wosków i Petycji pozytywnie opiniuje, ale na 
0,45 zł.   

Pan Przewodniczący Rady poddał propozycje Komisji pod głosowanie w 
kolejności jak niżej. 

1. Propozycja podniesienia stawki podatku od budynków mieszkalnych na 
0,50 zł/m2. 

Za: 0. 

2. Propozycja podniesienia stawki podatku od budynków mieszkalnych na 
0,45 zł/m2 . 

Za: 7. 

3. Propozycja po podniesienia stawki podatku od budynków mieszkalnych na 
0,44 zł/m2 . 

Za: 6. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że przechodzi stawka 0,45 zł/m2. Zapytał 
czy radni wnoszą uwagi, zapytania.  

Głos zabrał pan radny Bargiel, który powiedział, że nie zostało tutaj wyjaśnione, 
że jest to podwyżka i nie wie czym jest to spowodowane. Powiedział, że jest 
przeciwny nawet tej podwyżce na 0,44 zł.  
Pan Przewodniczący Rady dopowiedział, że ostatnia kwota jaka była przed 

podwyżką to było 0,42 zł/m2. Teraz przegłosowano stawkę podatku 0,45 zł/m2, 

czyli 0,03 zł więcej.   
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Nikt inny nie zabrał głosu. Pan Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod 

głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/17/18 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2019 r.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 
c).Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Po odczytaniu 

powiedział, że w uchwale niw wprowadzono żadnych zmian, stawki podatku 

pozostały takie same jak w latach poprzednich. 

Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa po dyskusji większością głosów 
pozytywnie zaopiniowała. 

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa stosunkiem głosów za: 3, przeciwko: 2, 
wstrzymało się: 2 pozytywnie opiniuje projekt uchwały w wersji zaproponowanej 
przez pana Wójta. 

Pani radna Mucha – Komisja Spraw Społecznych zgłasza wniosek o obniżenie 
stawki podatku od środków transportowych w § 1 pkt. 7 ppkt. a i b. Tu chodzi o 
autobusy i busy – ze stawki 1550 zł na stawkę 1450 zł i ze stawki 2050 zł na stawkę 
1950 zł. Motywujemy to tym, iż te stawki i tak są bardzo wysokie w stosunku do 
pozostałych gmin, a może wyszlibyśmy na przeciw przedsiębiorcom i coś 
zaproponowali w zamian - nie tylko podnosząc podatek, bo te bilety za chwilę 
znowu zaczną wzrastać w autobusach i busach. Wnioskujemy o obniżenie o 100 
zł z każdej jednej stawki.  

Pan radny Rębacz, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Berbeś, - Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, zapytania.  

Głos zabrali: 

Pan radny Bargiel zwrócił uwagę, że z firmami transportowymi jest tak, że ona 
dzisiaj jest w Klimontowie a za chwilę będzie w Łoniowie, bo łatwo jest ją 
przenieść. Poprosił o prowadzenie rozmów z tymi firmami, bo inaczej one 
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wyprowadzą się z gminy i nie będą płacić podatków tutaj. Iść krok do przodu, 
obniżyć im podatki, bo zatrudniają mieszkańców gminy. Poprosił o rozwagę. To 
nie jest sklep, magazyn, gospodarstwo rolne, które nie da się przenieść. Firmę 
transportową da się przenieść. Zwrócił uwagę, że sąsiednie gminy w swoich 
punktach mają obniżenie podatku od środków transportowych, ponieważ 
zachęcają przedsiębiorców, żeby przyszli do nich. W gminie Klimontów tego się 
nie robi.  

Pan radny Cukrowski powiedział, że podnieśli podatek rolnikom, podnieśli 
podatek mieszkańcom a teraz proponowane jest obniżenie, w związku z tym 
zapytał w końcu w którą stronę idziemy ?. 

Pan Przewodniczący Rady poparł pana radnego Cukrowskiego. Dodał, że 
podatek ten w takiej wysokości jak teraz został uchwalony ponad 10 lat remu, nie 
zmienia się nic i jego zdaniem powinien zostać taki jaki jest w uchwale.  

Pani radna Cichoń powiedziała, że może należy powiedzieć jakie były koszty 
utrzymania firm transportowych 10 lat temu, ponieważ flota nie była taka sama 
jak jest teraz ZUS, nie był taki sam jak teraz i podatki też nie były takie same jak 
są teraz. Nawet Koprzywnica ma mniejszy podatek. Powiedziała, że nie można się 
cofać do tego co było 10 lat temu, bo koszty utrzymania firm były zdecydowanie 
mniejsze niż są teraz.  

Pan radny Lipiec powiedział, że na pewno rację ma i pani radna Cichoń i pan 
radny Cukrowski. Najważniejszą rzeczą jaką podniesiono na posiedzeniu Komisji 
jest to, żeby dać zarobić tym przewoźnikom, którzy mają autobusy i busy a płacą 
podatki w gminie Klimontów. Jest dużo wycieczek szkolnych organizowanych w 
szkołach i nie należy brać przewoźników z gminy Bogoria, z gminy Lipnik tylko dać 
zarobić przewoźnikom z gminy Klimontów jeśli jest to zgodne z prawem. Apel 
tutaj do pań dyrektorek i pana Wójta.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że jest to słuszna uwaga pana radnego.  

Pani radna Cichoń zapytała co w takim razie zaproponują jako Rada ciężkiemu 
transportowi, bo nie ma możliwości zapewnienia im przewozu wycieczek. To też 
są płatnicy. Od osób fizycznych podatek wyniósł 132 745 zł. Wypracować te 
pieniądze dla firm transportowych o różnym tonażu nie jest łatwo. Z podatku 
zwolnieni są tylko posiadacze nie prowadzący działalności gospodarczej a mający 
gospodarstwa rolne. Obecnie teraz nie proponuje się obniżenia podatku od 
samochodów ciężarowych, naczep, ciągników siodłowych, tylko od autobusów i 
busów, ale w przyszłości należy się nad tym zastanowić.  

Pani radna Berbeś odniosła się do autobusów i budów, które na terenie gminy 
działają. Powiedziała, że jeśli chodzi dowóz dzieci to wystarczyło, że temperatura 
spadła w październiku do -2  ̊ C i dzieci spóźniały się do szkoły w Opatowie. 
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Dzwoniła do właściciela i interweniowała, ale okazało się, że autobus w ogóle nie 
pojechał, dzieci stały i trzeba było uruchomić swój własny samochód i zawieźć je 
do szkoły. Podniosła, że notorycznie teraz kiedy warunki się troszeczkę zmieniły 
dzieci się spóźniają, bo wygląda na to, że kierowca chyba nie wie, że trzeba w 
takiej sytuacji wstać nawet godzinę wcześniej, żeby samochód przygotować do 
jazdy. Odnosząc się do stwierdzenia, że jako Rada nie wychodzą do 
przedsiębiorców powiedziała, że pan, który dowodził pracowników do huty już 
nie jeździ. Ludzie w soboty i w niedzielę zostali bez niczego. Nie ma tutaj żadnej 
propozycji, żeby ktoś wyszedł z propozycją dowozu ludzi do huty w Chmielowie 
w soboty i w niedzielę. Ludzie pozbawieni są dowozu gdziekolwiek w soboty i w 
niedziele, czy do kościoła, czy do rodziny.  

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał wniosek Komisji Spraw Społecznych o 
obniżenie stawki podatku od autobusów, poza miejscem dla kierowcy, mniejszej 
niż 22 miejsca na 1450 i od autobusów o liczbie miejsc równiej lub wyższej niż 22 
miejsca na 1950 zł. 

Za: 3, przeciwko: 9, wstrzymało się: 2. Wniosek upadł.  

Pan Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/18/18 w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2019 r.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

d). Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Zapytał czy radni 

wnoszą uwagi, zapytania do projektu uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jest za przyjęciem uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
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Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/19/18 w sprawie wprowadzenia zwolnień przedmiotowych od 

podatku od nieruchomości.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

e). Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały.  

Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jest za przyjęciem uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, zapytania do projektu 

uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/20/18 w sprawie wprowadzenia zwolnień przedmiotowych od 

podatku od środków transportowych. 

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 
Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały.  
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Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa nie wnosi uwag do uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, zapytania do projektu 

uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/21/18 w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji 

podatkowych dla Krajowego Ośrodka wsparcia Rolnictwa. 

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wprowadzono autopoprawki do 
uchwały w sprawie planu pracy GOKu na 2019 .r W planie pracy GOK na 2019 . w 
pkt. 7 wykreślono słowa „z rodzin ubogich”, w pkt. 11 zamiast „80 rocznicy” 
należy wpisać „79 rocznica” i w pkt. 14 by wpisany II rajd, a okazuje się, że będzie 
już III rajd. 

Opinie Komisji: 
Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa po zmianach pozytywnie opiniuje plan 

pracy GOKu.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych po autopoprawce pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
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Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/22/18 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Gminnego Ośrodka 

Kultury na 2019 rok. 

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

Pan radny Cukrowski wniósł o zarządzenie przerwy w obradach sesji. 

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że przerwę zarządzi przed realizacją 
„Wniosków i zapytań”. 

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Zapytał czy radni 
wnoszą uwagi, zapytania do projektu uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jest za przyjęciem uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/23/18 w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady do 

wykonywania czynności w zakresie polecenia wyjazdu służbowego w stosunku 

do Przewodniczącego Rady.  
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Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Zapytał czy radni 
wnoszą uwagi, zapytania do projektu uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/24/18 w sprawie zmian w uchwale Nr XLVIII/341/17 Rady Gminy 

w Klimontowie z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia „Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Klimontów na lata 2017 – 2020”.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Zapytał czy radni 
wnoszą uwagi, zapytania do projektu uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jest za przyjęciem uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
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Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr III/25/18 w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

Pan Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy w obradach sesji. Po 
przerwie obrady wznowił. 

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że chciałby aby wnioski zgłaszali najpierw 
radni, potem sołtysi i goście. Przypomniał, że osoby postronne z publiczności 
mają obowiązek zgłaszania na piśmie zamiaru zabrania głosu.  

Wnioski i zapytania zgłosili: 

Pan radny Bargiel powiedział, że to bardzo dobra wiadomość przekazana przez 
pana Wójta, że będą podjęte starania o utworzenie Liceum Ogólnokształcącego i 
Domu Pomocy Społecznej. Zapytał o stan wody w Klimontowie. Ostatnio była 
informacja, że w wodzie była bakteria. Wiadomo mu jest, że już pozbyto się tej 
bakterii, ale co z tą wodą , żeby uspokoić mieszkańców. Powiedział, że bakteria 
nie przyszła znikąd, nikt jej nie podrzucił. Sami sobie ją wyhodowaliśmy. To ujęcie 
w Górakach, o czym była nie raz mowa, jest do likwidacji. Jest nowe ujęcie wody 
w Wiązownicy i zapytał czy byłaby możliwość podpięcia wodociągu w 
Klimontowie pod ujęcie z Wiązownicy. Woda z Wiązownicy jest trochę droższa 
ale bardzo dobra. Powiedział, że jeśli chodzi o bakterię, nieczystości to należy je 
schwytać i odpowiednim samochodem wywieźć w odpowiednie miejsce czyli na 
oczyszczalnie ścieków. Wspólnie problem nieczystości należy załatwiać, bo te 
bakterie będą cały czas powracać.  

Pan Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi pana radnego 
powiedział, że bakteria tak się pojawia, bo była i na terenie gminy Łoniów, na 
terenie Włostowa i nie jest powiedziane, że nie będzie w tym ujęciu z 
Wiązownicy.  

Pan radny Cukrowski powiedział, że przewoźnik zgłaszał dosypanie materiału na 
drogę w Krobielicach gdzie nawraca i na przystanki, bo miejscami się powybijało 
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i stoi woda.  

Pan radny Rębacz zgłosił potrzeby mieszkańców zgłoszone na spotkaniach 
przedwyborczych w jego okręgu wyborczym. Nowa Wieś – największa 
uciążliwość to droga powiatowa w kierunku Staszowa – brak chodnika i droga 
zakrzaczona po prawej stronie od lasu. Zgłosił to do pana dyrektora Martyniuka, 
który obiecał, że się tym zajmie, ale prosił, żeby jeszcze panu Wójtowi powiedzieć 
o tym. Doświetlenie przy tej drodze już się powoli dzieje. Część jest już 
oświetlona, a druga część to pan Wójt mówił, że słupy są już zamówione. 
Pozostaje do wykonania chodnik. Sklep w Nowej Wsi został zlikwidowany, ludzie 
idą po zakupy do Klimontowa a nie ma pobocza i nie ma którędy iść, bo jest takie 
natężenie ruchu pojazdów ciężarowych. Jak zrobiona została droga to te pobocza 
zostały zeskrobane i teraz pobocza są bardzo wąskie i trzeba będzie dosypać. Na 
odcinku Kolonii Nowej Wsi w stronę Pełczyc pobocza są wysokie i woda stoi na 
jezdni i droga jest w okropnym stanie. Poprosił o interwencję w tej sprawie. 
Olbierzowice – niezagospodarowany budynek po byłej szkole podstawowej, który 
stoi ponad 10 lat. Nie jest to wina ani Rady, ani radnego, ani Wójta, bo to były 
pomysły zrobienia gimnazjum, zabrania po dwa oddziały z każdej szkoły i ta szkoła 
nie dała po prostu rady funkcjonować. W ostatnim roku w szkole przed likwidacją 
było tylko 19 dzieci, więc nie dało się nawet przy takiej licznie dzieci zrobić 
stowarzyszenia przy budynku piętrowym, który bardzo dużo środków potrzebuje 
na oświetlenie, na ogrzewanie. Utrzymanie budynku przed likwidacją wynosiło 
ok. 500 000 zł rocznie. Minęło już 11 lat i blisko 6 000 000 zł gmina na tym 
obiekcie zaoszczędziła. Pan Wójt powiedział, że powiat dysponuje 3 600 000 zł i 
utworzenie DPSu w tym budynku to najbardziej odpowiednia decyzja. Zgłosił do 
remontu drogę w Olbierzowicach od ujęcia w kierunku posesji Bednarskiego, 
Bilskiego.  

Pani radna Cichoń poinformowała, że wspólnie z radnymi klimontowskimi 
zawiązali Koło Gospodyń Wiejskich i poprosiła o zapisywanie się, żeby jak 
najwięcej członkiń było, bo wiąże się to z pieniążkami dla Kół Gospodyń. Zapytała 
pana Wójta czy coś wiadomo w sprawie obwodnicy, czy są jakieś nowe 
informacje.  

Pan radny Ciach podniósł sprawę oznakowania na ul. Osieckiej – zakaz 
zatrzymywania się i postoju. Idąc od strony Rynku to oznakowanie jest po lewej 
stronie. Mieszkańcy zwracają uwagę, że ciężko jest wyjechać z ul. Gęsiej, ul. Tylnej 
na ul. Osiecką i włączyć się do ruchu, bo samochody zastawiają. Mieszkańcy 
proszą o zmianę oznakowania poprzez umieszczenie znaku zakaz zatrzymywania 
się i postoju na druga stronę ulicy, bo wtedy można bezpiecznie wyjechać z ulic 
Gęsiej, Tylnej. Podniósł sprawę pozapadanych studzienek kanalizacyjnych. 

Pani radna Krasowska powiedziała, że mieszkańcy Ossolina pytają o asfalt i czy 
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na zakręcie będzie barierka, bo taki duży wysyp jest. Poprosiła o przywiezienie 
samochodu kamienia pod przystanek, na którym zakręca przewoźnik i o barierkę, 
gdzie dzieci przechodzą.  

Pan radny Lipiec zapytał pana Wójta czy do końca tego roku zostaną 
zamontowane lampy w Płaczkowicach obok posesji po dawnych Państwa 
Gawronach i w Górkach koło pałacu pomiędzy panią xxxxxx a młynem. Odnośnie 
budowy obwodnicy zapytał w imieniu mieszkańców Górek czy w terenie 
zabudowanym będą chodniki od strony Górek, Pokrzywianki, bo kilkanaście 
milionów złotych jeszcze ówczesny Marszałek pan Adam Jarubas pod koniec 
kadencji dołożył do obwodnicy klimontowskie i rozbudowy drogi nr 758. Zapytał 
czy będą zakupione kontenery na świetlice wiejskie, które były zaplanowane 
m.in. do sołectwa Płaczkowice, bo sołectwo przeznaczyło środki w ramach 
funduszu sołeckiego na zakup tego kontener. Wniósł o kontynuację budowy 
ujęcia wody w sołectwie Pokrzywianka, skoro właścicielem działki jest gmina. 
Wniósł o szybką realizację budowy tego ujęcia.  

Pan Przewodniczący Rady przypomniał panu Wójtowi o chodniku w 
Nawodzicach przy drodze powiatowej i remoncie tej drogi, ponieważ odcinek z 
Klimontowa w stronę kąpieliska wygląda fatalnie. Jest bez przerwy poprawiany i 
łata jest na łacie. Poprosił o pozalepianie ubytków na drodze gminnej w stronę 
kaplicy, za kaplicą i za mostem na przeciwko pana xxxxxx, pana xxxxxx. 

Pan Wójt Goździewski odpowiedział na zgłoszone wnioski. 

Powiedział, że jeśli chodzi o pana radnego Bargla i przekazanie ogólniaka to nie 
ma jeszcze decyzji o przekazaniu ogólniaka na gminę. Wstępnie rozmawiał w tej 
sprawie z powiatem. Zapowiedział, że przeprowadzona zostanie ankietyzacja i po 
wynikach ankiet zostanie podjęta decyzja co dalej w tym temacie zrobić. Jeśli 
rodzice będą chcieli, żeby dzieci chodziły do liceum w Klimontowie wtedy podjęte 
zostaną dalsze kroki. Zapowiedział, że wówczas wspólnie z Rada napiszą petycję 
do powiatu o przekazanie na samorząd gminny. W sprawie zanieczyszczenia 
bakterią wody z wodociągu Klimontowa powiedział, że dowiedział się o tym w 
piątek o godz. 15. Natychmiast informacja została ogłoszona na stronie Urzędu 
Gminy. Kierownik Zakładu również zlecił pracownikom ogłoszenie tego w tych 
miejscowościach, które korzystają z tego wodociągu. Na chwilę obecną woda jest 
oczyszczona. Powiedział, że dzwonił w tej sprawie do sanepidu i wczoraj to mu 
potwierdzili. Pismo oficjalne w tej sprawie otrzymają. Trudno powiedzieć co się 
takiego stało, że ta bakteria znalazła się w wodzie. Na chwilę obecną problem jest 
rozwiązany. Odnosząc się do sprawy szamb powiedział, że wywozu szamba na 
oczyszczalnię ścieków dokonuje Zakład Gospodarki Komunalnej na zgłoszenie. 
Takie usługi świadczą także firmy z zewnątrz. Pan radny Cukrowski i zapytanie o 
materiał na drogę w Krobielicach – powiedział, że jeśli tylko warunki pogodowe 
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pozwolą to materiał zostanie dowieziony. Pan radny Rębacz i droga powiatowa – 
powiedział, że budowę chodnika przy drodze powiatowej zgłosił do wspólnych 
realizacji z powiatem na rok przyszły. Był na spotkaniach przedwyborczych w 
Nowej Wsi i mieszkańcy bardzo na ten temat naciskali. Szkoła w Olbierzowicach 
– powiedział, że chcieliby przystąpić jako partner z powiatem do projektu. Powiat 
będzie decydował nas pewno o wielkości środków jakie przeznaczy na to i co 
gmina będzie robić. Powiedział, że jeśli będzie miał jakiekolwiek decyzje to 
przekaże Radzie. Jeśli chodzi o drogę w Olbierzowicach w stronę pana sołtysa 
Bilskiego powiedział, że była komisja z Urzędu Wojewódzkiego i ta droga została 
zakwalifikowana do klęskowych i w przyszłości będzie można ją wykonać. Tych 
dróg do wykonania na terenie gminy jest jeszcze sporo i będą starali się je 
wykonać. Pani radna Cichoń i sprawa obwodnicy – pan Wójt powiedział, że 
dzwonił do dyrektora Martyniaka i z tego co przekazał mu to jest duże 
zainteresowanie przetargiem. Rozstrzygnięcie przetargu będzie 10 grudnia 2018 
r. Powiedział, że jest mu wiadome, iż na tę drogę zostały przydzielone dodatkowe 
pieniądze. W tej chwili na realizację zadania jest ponad 40 000 000 zł. 
Zapowiedział, że będzie informował Radę na bieżąco jak dalej ta sprawa 
przebiega. Pan radny Ciach i oznakowanie na ul. Osieckiej – rozmawiał w tej 
sprawie z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych pom interwencji osób 
prowadzących działalność gospodarczą. Powiedział, że jako gmina występowali z 
pismem, żeby wykonać tam oznakowanie wahadłowe, ale nie zostało to w 
powiecie uwzględnione. Zostało to ustalone w tej chwili tak jak jest. Powiedział, 
że na pewno wystąpi jeszcze z pismem do powiatu w tej sprawie, żeby rozwiązać 
problem. W sprawie studzienek kanalizacyjnych w trakcie roku będą musieli tę 
sprawę rozwiązać i najprawdopodobniej dofinansować przebudowę studzienek. 
Pani Krasowska i zapytanie o barierkę na nowo budowanej drodze – jest 
przewidziane jej zamontowanie. Kamień pod przystanki będzie dowieziony, jeśli 
tyko będzie pogoda.  Barierka przy drodze powiatowej – zgłoszone zostanie to do 
powiatu. Propozycja powiatu jest taka, że będą proponowali gminie 
harmonogram prac przy drogach powiatowych na 4 – 5 lat i powiedział, że te 
wszystkie zgłoszone potrzeby zawrzeć w harmonogramie wspólnych prac z 
powiatem i je wykonać. Pan radny Lipiec i lampy. Lampa w Płaczkowicach na 
pewno zostanie zamontowana. Jeśli chodzi o lampę w Górkach to musi to 
sprawdzić, ale jeśli jest taka potrzeba to należy to uwzględnić w funduszu 
sołeckim. Chodnik w Górkach – z tego co jest wiadomo, bo gmina sporządzała 
koncepcję, to w terenie zabudowanym zaplanowany jest chodnik. Od krzyżówki 
w Górkach w stronę Klimontowa koncepcja nie obejmowała realizacji chodnika. 
Na chwilę obecną należałoby zawrzeć porozumienie, zrobić projekt chodnika jako 
gmina i przekazać do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Budowa chodnika obejmuje 
w całym przebiegu drogi wojewódzkiej w terenie zabudowanym czyli Górki i aż 
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za wiadukt, a ten krótki odcinek od krzyżówki nie. Płaczkowice i zakup kontenera 
– zakup kontenera jest zaplanowany w przyszłym budżecie. Ujęcie wody w 
Pokrzywiance – zadanie jest realizowane, zakupione zostały materiały do budowy 
ujęcia. Pan radny Orłowski i remont drogi w Nawodzicach – zadanie to będzie 
ujęte na pewno w przyszłych latach jako zadanie wspólne do realizacji z 
powiatem łącznie z chodnikiem.  

Pan Przewodniczący Rady udział głosu sołtysom.  

Pani Paluch, sołtys Górek podniosła, że 19 września składała pismo do Urzędu, 
na które nie otrzymała odpowiedzi. W piśmie zgłosiła konieczność wykonania 
remontu drogi gminnej w Górkach xxxxxx – xxxxx, bo w tej chwili zrobiło się 
osuwisko i zagraża bezpieczeństwu przejeżdżających mieszkańców. Osuwisko jest 
na przeciwko posesji po panu Bednarzu. W piśmie wnosiła również o przycięcie 
kasztana na wprost posesji 1a. Poprosiła o zamontowanie tablicy ogłoszeniowej 
w alei kasztanowej, ponieważ do niedawna wisiała deska na kasztanie i bardzo 
dobrze, że ktoś ją zdjął. Sołtys co rok, dwa organizuje spotkanie opłatkowe dla 
mieszkańców. Z funduszu integracyjnego na 2018 r. zostało tylko 56 zł. Pani sołtys 
poprosiła w imieniu mieszkańców o 150 zł dofinansowania spotkania i o kosz koło 
świetlicy. Na wprost posesji pani xxxxxx w ciągu drogi  jest drzewo zagraża 
bezpieczeństwu mieszkańców.   

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że jeśli chodzi o remont drogi gminnej to 
podjedzie tam i zobaczy. 

Pani sołtys Paluch powiedziała, że tam trzeba położyć słupy i wpić jakieś pale.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że podjedzie tam i zobaczy jaka tam jest 
możliwość zabezpieczenia osuwiska. Tablice ogłoszeń – część jest już wykonana. 
Poprosił, żeby na takie rzeczy zabezpieczać środki w funduszu sołeckim. To samo 
dotyczy drobnych remontów dróg, przystanków, a nie na zabawy. Jeśli chodzi o 
spotkanie opłatkowe to pan Wójt zaprosił wszystkich do uczestnictwa w tym 
spotkaniu, radnych, sołtysów, mieszkańców. Jeśli chodzi o dofinansowanie to 
zobaczymy z jakich środków będzie można was dofinansować. Kosz koło świetlicy 
– takie sprawy newralgiczne należy zgłosić to do kierownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i w miarę potrzeb zostanie on podwieziony.  

Pan Przewodniczący Rady pouczył, żeby w swoich wypowiedziach nie używać 
nazwisk, ponieważ obowiązuje RODO a obrady sesji są transmitowane online. 
Zaproponował aby mówić albo numerem posesji, albo zbliżeniowo.  

Pan Pyszczek, sołtys Pokrzywianki pogratulował Wójtowi i radnym kolejnej 
kadencji. Powiedział, że chciałby, aby wszyscy radni pracowali dla dobra 
mieszkańców gminy. Zgłosił do remontu drogę w kierunku posesji pana Lipca. Jak 
jest ulewa, deszcz to pod panem xxxxxx trzeba wylewać wodę, bo robi się jezioro. 
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Pan radny Lipiec podziękował panu sołtysowi. Powiedział, że uzgodnił z panem 
Wójtem, że z funduszu sołeckiego zostaną zakupione korytka i zamontowane. 
Odnosząc się do wypowiedzi pani sołtys z Górek w sprawie remontu drogi 
gminnej i powstałego osuwiska powiedział, że pan kierownik xxxxx powiedział, że 
taki cząstkowy remont tam nie wystarczy i należy to zrobić podobnie jak w Kolonii 
– Konary na przeciwko posesji Państwa xxxxx i Ułanowicach, gdzie jest 
profesjonalnie zabezpieczone kaskadą. Jego zdaniem pan Wójt powinien zgłosić 
drogę do dróg klęskowych i osuwisk. Będzie to duży koszt, ale zostanie problem 
rozwiązany. 

Pani sołtys Paluch podziękowała i poleciła się do współpracy z panem radnym.  

Pan Wójt Goździewski podziękował panu sołtysowi Pyszczkowi za życzenia i 
powiedział, że spróbują zamontować tam korytka. Zapewnił, że wspólnie 
rozwiążą problem drogi i osuwiska. 

Pani Siudak, sołtys Nawodzic wniosła o zabezpieczenie drogi za kościołem w 
Nawodzicach i drogi za mostem, gdzie jest duża dziura w asfalcie. Powiedziała, że 
we wrześniu składała pismo odnośnie zabezpieczenia ujęcia wody w 
Nawodzicach. W tym momencie jest tam dość duża wyrwa, płyty zaczęły się mijać 
i może dojść do tego, że zostanie zniszczone ujęcie. Na łączeniach płyt wszystko 
pęka. Miały być tam usunięte krzaki, grupa była, obcięli sekatorem patyki, ale 
wierzba dalej jest i zanieczyszcza. Poprosiła o pieniądze z funduszu, które na ten 
cel były na ten rok zabezpieczone.  

Pan Bilski, sołtys Olbierzowic pogratulował Wójtowi i radnym wyboru. Wniósł o 
przestawienie przystanku w Olbierzowicach w inne miejsce, bo stoi w 
niefortunnym miejscu.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że jeśli chodzi o ubytki na drodze w 
Nawodzicach to prace na drogach jeszcze trwają i asfaltem postarają się te ubytki 
na drodze pousuwać. Jeśli chodzi o ujęcie wody to trzeba sprawdzić co się tam 
dzieje i po cementować płyty, jeśli faktycznie są tam jakieś ubytki. Sołtys z 
Olbierzowic i zmiana lokalizacji przystanku to będą rozmawiać, bo nie zależy to 
tylko od gminy. Jest to droga powiatowa i trzeba to uzgodnić z powiatem.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że odnośnie ujęcia wody powiedział, że 
najlepiej to byłoby, żeby zabetonować to, bo woda cały czas spływa i powoduje 
taka wyrwę.  

Pan radny Ciach, sołtys Klimontowa wniósł o zabezpieczenie przystanku na ul. 
Mały Rynek w Klimontowie. Są powybijane szyby, jedna jest potłuczona i zagraża 
bezpieczeństwu. Zaproponował zabezpieczenie tego miejsca blachą.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że zgłaszała mu ten problem pani radna 
Monika. Powiedział, że blacha zostanie zakupiona i przystanek zostanie 
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wyremontowany. Przystanek był kupiony nowy. 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że jedna pani napisała pismo z prośbą o 
udzielenie głosu więc jej głosu udzielił.  

Pani xxxxxx przedstawiła się z imienia i nazwiska. Powiedziała, że jest 
przewodniczącą Stowarzyszenia Wspierania Budowy Obwodnicy. Podziękowała 
panu Wójtowi za informację odnośnie obwodnicy. Zaznaczyła, że ma taką samą 
informację. Czuwa i nadzoruje jak to wszystko wygląda. Potwierdziła, że 10 
grudnia będzie otwarcie kopert. Duża jest frekwencja i wyraziła nadzieję, że z tej 
liczby oferentów nas pewno będzie z czego wybrać. Jeśli chodzi o nową panią 
radną podziękowała, że zajęła się i zadała pytanie dzisiaj, lepiej późno niż wcale, 
trzeba było dopiero zostać radną, żeby zapytać się o obwodnicę. Pogratulowała 
panu Wójtowi, panu Przewodniczącemu Rady za piękne prowadzenie sesji. 
Podniosła temat związany z bezpieczeństwem na ul. Krakowskiej. Znajduje się 
bardzo duży jesion, kilkunastometrowy, w połowie od korony do samego korzenia 
jest suchy u pani M. Jest to niedaleka posesja ode mnie. Rozmawiała z tą panią 
kilkakrotnie i powiedziała jej, że czas żeby pomyślała o tym jesionie, bo zagraża 
bezpieczeństwu jej, jej domu i przechodniów i poruszających się ulicą pojazdów. 
Po większym wietrze, większym deszczu odrywają się z korony na razie mniejsze 
patyki. Pani M. za każdym razem odpowiada, że nie umie się zająć, nie wie do 
kogo się zwrócić, jak to napisać i co napisać. Powiedziała, że zaoferowała jej swoją 
pomoc. Zwróciła się z prośbą do obecnego na sesji Zastępcy Prezesa OSP pana C. 
o pomoc. Potrzeby jest samochód z drabiną. Poprosiła pana C. o zajęcie się tą 
sprawą.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani za miłe słowa skierowane w 
kierunku Wójta, jego osoby i radnych.   

Pani radna Cichoń odnosząc się do wypowiedzi pani xxxxxx powiedziała, że czuje 
się wywołana do odpowiedzi. Powiedziała, że radną nie zostaje się na własne 
widzi mi się tylko została wybrana przez wyborców z dosyć dużym mandatem 
zaufania i zobowiązała się opracować nad obwodnicą, żeby sfinalizować tę 
sprawę. Wyraziła nadzieję, że pani xxxxxx również przyłączy się do współpracy i 
przyjmie ja do tego grona. 

Pan Przewodniczący Rady powitał na sesji byłą radną panią xxxxx xxxxx i udzielił 
jej głosu. 

Pani xxxxxxx pogratulowała panu Wójtowi wspaniałego wyniku w wyborach. 
Powiedziała, że pracowali wspólnie przez cztery lata, które były bardzo owocne, 
bo inwestycje w Klimontowie to sukces – przebudowa drogi wojewódzkiej nr 758. 
Jest to sukces stulecia. Poprosiła pana Wójta o czuwanie nad całą gminą, o 
współpracę, bo gmina musi się rozwijać, żeby wszystkie sołectwa doświadczyły 
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jego wiedzy, doświadczenia i umiejętności zarządzania. Podziękowała radnym za 
współpracę. Pogratulowana radnym ponownego wyboru i złożyła życzenia 
dalszych sukcesów. Swojej następczyni życzyła, żeby wkładała tyle serca w 
działalność społeczną tak jak sama wkładała. Podziękowała Wójtowi w imieniu 
seniorów za rozpoczęte działania jeśli chodzi o dom dziennego pobytu seniora. 
Nadmieniła, że jest wiceprezesem stowarzyszenia. Zgłaszają się do niech nowi 
członkowie i będą powiększać grono ludzi, tak żeby mieli właściwe miejsce w 
gminie i żeby się czuli docenieni. Odnosząc się do sprawy podatków powiedziała, 
że jako była radna rozumie, że bez podatków nie będzie rozwoju gminy, bo szereg 
inicjatyw unijnych wymaga wkładu własnego. Skierowała uwagi do Komisji Spraw 
Społecznych, która tak dzielnie broniła przedsiębiorców. Potrzebni są bardzo, 
poprosiła jednak, żeby pamiętali także o osobach, które żyją samotnie, gdzie 
dzieci wyjechały w świat a ci ludzie muszą opłacać podatki, m.in. wyższy podatek 
od powierzchni mieszkalnych. Zwróciła się z zapytaniem do nowej pani radnej jak 
się ma powstanie Koła Gospodyń Wiejskich do praw miejskich, o które walczą i 
nie przestaną walczyć.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani xxxxxx za ciepłe słowa w stosunku 
do Wójta i całej Rady. Wyraził nadzieję, że jej wnioski zawsze będą mieć na 
uwadze.  

Pani radna Cichoń odpowiedziała, że jeśli chodzi o Komisję Społeczną to Komisja 
wnioskowała o stawkę najniższą, czyli o obniżenie o 8 groszy. To było za wysoko, 
pomimo, że przeszło te 0,50 groszy, ale nie naszymi głosami, nie my głosowaliśmy. 
Wypadałoby się przyznać tym osobom, które wnioskowały o tę podwyżkę. Jeśli 
chodzi o Koło Gospodyń Wiejskich to odpowiedziała, że mają pana, który 
prowadzi im administracyjne sprawy i nie ma znaczenia czy jest to miasto, czy 
wieś. Jesteśmy gminą do 20 000 mieszkańców i Koło Gospodyń Wiejskich będzie 
można założyć.  

Pan radny Lipiec odnosząc się do wypowiedzi pani radnej Cichoń powiedział, że 
pani radna Cichoń, pan radny Lipiec i pan radny Ciach byli za stawką 0,45 zł/m2 . 

Nikt więcej nie zabrał głosu.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 13 porządku obrad sesji. 

 

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
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dzisiejszego porządku obrad, serdecznie podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w niej i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec        Robert Orłowski 


